
 
 
 
 
 

 
 
 

 
Názory středoškolských studentů na jejich stáž  

ve Filosofickém ústavu AV ČR 
v rámci projektu Otevřená věda 2020 

 
 
studentky: 
Sabina Millerová (Gymnázium Českolipská, Praha 9) 
Zuzana Šaldová (Gymnázium Bohumila Hrabala, Nymburk) 
 
Školitel:  
dr. Václav Žůrek (Centrum medievistických studií) 
téma: Společnost v době Karla IV. 
 
 
 
Jak jste se o programu Otevřená věda dozvěděly? 
 
S.M.: O programu jsem se dozvěděla díky Veletrhu vědy. 
Z.Š.:  O možnosti stáže jsem se dozvěděla od spolužačky. 
 
 
Co vás nejvíce motivovalo pro to, abyste se ke stáži přihlásily? 
 
S.M.: Nejvíce mě motivoval můj zájem o historii a mé okolí, které mě v tomto podporuje. Vzhledem 
k tomu, že jsem se zapojila do několika historicky laděných aktivit už předtím, ve chvíli, kdy jsem se 
dozvěděla o Otevřené vědě, jsem se chtěla přihlásit hlavně proto, že jsem se chtěla něco v tomto 
oboru přiučit a tím se dál rozvíjet. 
Z.Š.: Oslovila mě možnost pracovat na vědeckém pracovišti. Chtěla jsem se dozvědět nové věci, 
trochu i získat nové kontakty. 
 
 
Podle čeho jste si vybíraly téma stáže?  
 
S.M.: Předtím jsem s kamarádkou psala práci na téma z novodobé historie a přišlo mi, že by bylo 
dobré nezaměřovat se jen na tuto dobu, ale seznámit se i s jiným obdobím. Ve chvíli, kdy jsem viděla, 
že je vypsaná stáž na období Karla IV., jsem měla jasno, protože jeho život a doba mě zajímají 
už od dětství.  
Z.Š.: Rozhodovala jsem se podle svých zájmů.  
 
 
 



 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
Co se vám na Otevřené vědě nejvíc líbilo? 
 
S.M.: Nejlepší byly historické exkurze na zajímavá místa, ale i to, že jsme se dostali k četbě pramenů, 
po nichž bychom za normálních okolností nejspíše nesáhli a možná bychom se k nim ani nedostali. 
Kolektiv naší stáže mi také přijde skvělý a myslím si, že se Zuzkou a Kubou se budeme vídat 
i po ukončení stáže. Již teď jsme se po vlastní 
ose vydali za historií na hrad Bezděz. Jsem 
ráda, že díky Otevřené vědě máme šanci se 
seznámit jak s lidmi, kteří v ústavech AV 
pracují, tak s vrstevníky s podobnými zájmy. 
Z.Š.:  Nejvíce oceňuji možnost pracovat 
s odborníky, a to přímo na vědeckém 
pracovišti. 
 
 
Co byste v rámci stáže uvítaly jinak?  
 
S.M.: Žádné výtky ke stáži nemám. Vše bylo 
podle mých představ. 
Z.Š.:   Trochu mě mrzí, že jsme se nepodívali někam, kam se běžná veřejnost nedostane. 
 
 
Ovlivnila stáž nějak vaše rozhodnutí pro studium na vysoké škole? 
 
S.M.: Neovlivnila, spíš mě v něm utvrdila. Historii bych se chtěla věnovat i nadále. :) 
Z.Š.:  Vlastně ne, již jsem byla rozhodnutá. 
 
 
Doporučily byste stáž svým vrstevníkům? Pokud ano, proč? 
 
S.M.: Vřele bych stáž vrstevníkům doporučila. Jen se musí připravit na to, že budou hodně číst. Je to 
skvělá zkušenost dozvědět se spoustu nových věcí a získat nové zkušenosti. V neposlední řadě se tato 
zkušenost může hodin i u přijímacích zkoušek na vysokou školu. 
Z.Š.:  Ano, je to výborná příležitost získat nové zkušenosti a vyzkoušet si něco, k čemu se běžně 
středoškolský student nedostane. 
 
 
odpovědi z 6. - 8. října 2020 

 

 
 
 



 
 
 
 
 

 
 
 

 


